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Fürdetik a házakat 

Az autók kipufogógáza, a levegőben szálló füst és korom a 
házak falát sem kíméli. Gondozás, kozmetikázás nélkül a 
közelmúltban felújított homlokzatok is hamarosan elszür-
külnének. Ezért évről évre megfürdetik egyszer a korszerű, 
mosható festékkel bevont falakat a Szegedi Ingatlankezelő 
Vállalat dolgozói. Felvételünkön: a Lenin körúti vasáruház 

homlokzatának díszeit vízsugárral tisztítják 

Napirenden 

! A paneles 
> 

építkezés 
1975 és 1990 között, a má-

sodik tizenöt éves lakásépí-
tési terv végrehajtása során 
1.2 millió lakás épül hazánk-
ban, s az építkezések felét 
előregyártóit elemekből, pa-
nelekből valósítják meg — 
hangzott el azon a szerdai 
győri tanácskozáson, amelyet 
• paneles lakásépítkezésről 
rendeztek. Mint a megbeszé-
lésen hangsúlyozták, a pane-
les- építéstechnológia az 
utóbbi időben sokat fejlő-
dött, s bebizonyosodott, hogy 
a hazai házgyárak jelenleg 
10—12-féle lakástípus ele-
meit gyártják, s a tervezők 
külső megjelenésben is szá-
mos megoldást javasolnak. 
Ezekkel bátran éljenek 
mindazok, akik érdemben 
döntenek egy-egy lakótelep 
építéséről vagy a városre-
konstrukcióról. 

Az eddigi gyakorlat az 
volt, hogy elsősorban nagy 
lakónegyedeket építettek ele-
mekből, holott ezek a ma-
gánerős építkezéseknél is jól 
alkalmazhatók. Ilyen kísér-

j leti építkezések eddig Győ-
j rött, Szegeden és Nyíregyhá-
i zán valósultak meg. 

Az országgyűlési képviselő- és tanácstagi választások Etikájának a helyeslése, 
rendkívül lényeges vonása 
az, hogy a tömegek mind 
nagyobb része — a közösség-
ben és egyénileg is — szere-
pet vállal e politika formá-
lásából. 

előkészületei tovább folytatódnak. Tegnap, szerdán kéo-
viselőjelöltek gyűléseken találkoztak választóikkal, a la-
kossággal, s hasznos eszmecserét folytattak. 

Gáspár Sándor 
és S. Hegedűs László Vácott 

Milliók — könyvekre 
Munkahelyi terjesztők megbeszélése 

A könyvnek ugyan ára ben, a hálózat kiépítésekor. A Művelt Nép megkülön-
van, tiz könyvterjesztő kö- Ha hozzátesszük, hogy ez böztetett figyelemmel foglal-
zül kilenc mégis inkább nép- 18 millió forint értéket je- kőzik a szocialista brigádta-

magát, lent, mar képet alkothatunk, gok, a szakmunkástanulók és 
Nincs mekkora könyvhalmok fogy- a fiatal szakmunkások kö-

tak el az üzemekben, intéz- zötti könyvterjesztéssel, ja-
vállalat vítja ennek feltételeit. Első-
milliárd sorban a nagyobb könyvak-

forintos vidéki forgalmat vár ciók alkalmából megszerve-
az idén; ha a terv teljesül zik a szakszervezeti könyv-
— megháromszorozzák a 8 tárhálózat és az üzemi ter-
évvel ezelőtti teljesítményű- jesztők jobb együttműködé-
ket.) A terjesztők jó mun- sét. 

művelőnek mondja 
mint kereskedőnek, 
sok értelme efféle választá 
sokra késztetni őket, amúgy ményekben. (A 
is megvannak a gondjaik, a egyébként kerek 1 
kereskedelmi meg a közmű-
velődési természetűek egy-
aránt. Ezúttal mégis az ered-
ményeikről inkább, méghoz-
zá — szűkítve a kört — a 
munkahelyi terjesztők sike- kaját nemcsak a mennyiségi Ez utóbbira hamarosan al-
reiről: tegnap, szerdán dél-
előtt az ő jobb munkájuk ér-

mutatók jelzik: a korábbinál kalom is adódik, a könyvhé-
több értékes, az általános és ten. A munkahelyi könyvter-

dekében kötött együttmükö- szakmai művelődést segítő, jesztőknek az ünnepi ese-
dési szerződést a Művelt Nép valamint politikai kiadvány ménysorozattal összefüggő 
könyvterjesztő Vállalat és az fogyott. feladatairól is szó volt a 
SZMT kulturális osztálya. A A Szakszervezetek Csöng- tegnap, szerdán délután ren-
megállapodásban foglaltak az rád megyei Tanácsának Esz- dezett tanácskozáson, melyen 
eddigi közös tevékenység sí- perantó utcai székházában a Művelt Nép vállalat és az 

dr, Dobóczky Károlyné, az SZMT képviselői találkoztak 
354 SZMT titkára köszöntötte a szegedi terjesztőkkel. Mun-

Csongrád megyei munkahe- tegnap a Művelt Nép Könyv- kájuk eddigi eredményeiről 
lyen szervezi, irányítja a terjesztő Vállalat képvise- és a feladatokról Göbölös 
könyvterjesztést, amely egy- lóit; az együttműködési szer- Mariann osztályvezető tartott 
szersmind a szakszervezeti ződést Surányi Róbei tné, az előadást. Palotás János fő-
kulturális munkának is ré- SZMT osztályvezetője és n w t á I v v e z e t 5 n p d i s a_ i i n . 
sze. Az együttműködés tehát Preszter Sándor, & vállalat osztályvezető pedig az un 

kereire építenek. 
A vállalat összesen 

A nagygyűlés ^lőtt Gáspár 
Sándor találkozott a válasz-

Választási nagygyűlést tar- zött a következőket mon- tókerületében levő községek 
tottak tegnap, szerdán Vácott, dotta: — Ráckeve, Tököl, Szigetha-
a Madách Imre Művelődési Politikánk egyik legfőbb lom. Szigetszentmiklós és 
Központban. A jelenlevő erőforrása ma a szocialista Halásztelek — párt-, taná-
több mint 500 Pest megyei nemzeti egység. Hangsúlyo- esi és tömegszervezeti veze-
választópolgárt, a megye ál- san szólnak erről a XII. tőivel és lakosaival, akik te-
lami és társadalmi szervei- pártkongresszus határozatai, lepülésük helyzetéről, fejlő-
nek vezetőit, közöttük Cser- Ez a feltétele annak. hogy déséröl, gondjairól tájékoz-
venlta Ferencnét, a Pest me- úrrá legyünk gondjainkon és tatták. Gáspár Sándor meg-
gyei pártbizottság első titka- meg tudjuk valósítani ter- tekintette választókerületé-
rát, Mondok Pált, a megyei veinket. A nemzeti egység nek új, fontosabb létesitmé-
tanács elnökét, a képviselő- nem egyszerűen a párt po- nyeit is. 
jelölteket, valamint dr. 3ánk 
József érsek, váci püspököt, 
a Hazafias Népfront Orszá-
gos Tanácsának tagját Weisz 
György, a városi tanács el-
nöke köszöntötte. 

A nagygyűlésen Gáspár 
Sándor, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagja, a Szak-
szervezetek Országos Taná-
csának főtitkára. Pest megye 
13. számú választókerületé-
nek képviselőjelöltje mon-
dott beszédet. 

— Szocialista 
munkban a vezetők és veze-
tettek viszonyát írott és 
íratlan szabályok határozzák 

Dr. Antalffy György Csengelén 
Választási gyűlést tartot-

tak tegnap, szerdán délután 
a 9. sz. országgyűlési válasz-
tókerülethez tartozó Csenge-
le községben. A csengelei 
emberek életében emlékeze-
tes marad ez a nap, hiszen 
egy olyan jelképes ünnep-
ségre is sor került tegnap 
délelőtt, amelyre hosszú 

? rS.a a évtizedek óta vár tak: utat 
avattak. Széles, aszfaltos 
utat, hat kilométeres hosz-
szúságút, de ez a hat kilo-
méter* ma jd húsz kilométerl 
rel hozta közelebb Csenge-
lét Szegedhez. Az emberek 
csak úgy ismerik, hogy 
Pántlika-út, de ez a pántli-
ka ezentúl nem kacskarin-
gós csokrot köt a gidres-

telessége — hangoztatta Gás-
pár Sándor —, hogy a maga 
munkaterületén alkotó lég-
kört teremtsen, amelyben 
mindenki szívesen, elégedett 
emberként dolgozhat. Arra 
kell törekedni, hogy a veze- • d -. e r d 6 k k e l í a n v á k k a l 
tők és vezetettek kölcsönös !. jvakkal, 
alkalmazkodásával — meg-
tartva ar társadalmi együtt-
élés szabályait — a közösség-
ben rejlő erő egy irányban 
hasson. Nagyon lényeges az 
is, hogy ki tudjuk használni 
a társadalmi rendszerünk ad-
ta lehetőségeket, mert még 
ebben is jelentősek a tarta-
lékaink. Mindig keresni kell 
a szebbet, a jobbat, az előbb-

természetszerű és nélkülöz-
hetetlen. A későbbiekben, a 
szerződés által szabályozott hogy rendszeres időközökben 
keretek között, olyan ered- áttekintik a munkahelyi 
ményekre épülhet, amelyeket könyvterjesztés helyzetét: a 
néhány adattal lehet nyil- szakszervezeti és művelődési 
vánvalóvá tenni: az elmúlt bizottságok jobban segítik és 
évben két és félszer akkora ellenőrzik a vállalati ter.jesz-
könyvmennyiséget adtak el a tők munkáját , az irodalom-
megyei terjesztők, mint 1972- és könyvpropagandát. 

Bővítik a Sió medrét 
Félidejükhöz érkeztek a szabású — több tervidősza-

Sión 1971-ben megkezdett kon végighúzódó — beruhá-
vízügyi munkálatok, ame- zás helyzetét vitatták meg a 
Ivek célja a folyó medrének szakemberek. Siófoktól a Ka-
bővítése, ú j vízlépcső épí- pos torkolatáig, illetve Szek-_ 
tése. a Balaton vízszintinga- szárdtól Köles térségéig vé-
dozásának csökkentése, a geztek a meder • bővítésével, 
vízkárok elhárítása, vala- s két vízlépcsőt építettek. A 
mint a viz megfelelő hasz- munka eredményei már mu-
nosítása. A bejelentés a Ma- tatkoznak: egy éven belül 54 
gyar Hidrológiai Társaság m iHjó köbméterrel nőtt a 
közép-dunántúli csoportja- B a l a t o n tórolt v í z k é s z i e t e , s 
nak szerdán Székesfehérvá- . 
rott megrendezett ankétján optimális szintre csökkent a 
hangzott el, amelyen nagy- vízszintingadozás. 

igazgatója írta alá. A többi neP> h é t r e megjelenő köny-
között megállapodtak abban, vekről adott ismertetést. 

re vivőt; mindig ' meg kell Tudományegyetem _ rektora, 
találnunk a módját annak, a 9- s z- országgyűlési vá-
hogy lelkesen, jól végezzük 
a munkánkat. Szocialista 
rendszerünk szabad utat nyit 
minden alkotó erő kibonta-
koztatása előtt ezt a folya-
matot erősíteni kell, mert 
ennek van értelme és hasz-
na mind a társadalom, mind 
pedig az egyén számára. 

— Ennek az építőmunká-
nak — hangsúlyozta befeje-
zésül a szónok — az egyik 
elengedhetetlen feltétele a 
béke. Ezután S. Hegedűs 
László, a Hazafias Népfront 
Országos Tanácsának titká-
ra, Pest megye 24. számú 
választókerületének képvise-
lőjelöltje szólt a nagygyűlés 
résztvevőihez. A többi kö-

seket meghozni, ahol legkti. 
zelebb állnak ahhoz az e m . 
berek. 

Érdekesen beszélt a szo. 
cialista demokrácia képvise-
leti és közvetlen formáiról, 
többek között a döntésho. 
zatalban a közvetlen demok-
rácia népszavazásos intéz-
ményeiről, amelyre a jelen-
leginél jobban is lehetne 
építeni. A választott képvi-
selő munkájával kapcsolat-
ban megemlítette: — A vá-
lasztott képviselő akkor a 
legaktívabb, ha úgy érzi, 
hogy a testületben nem elő-
re eldöntött kérdésekről vari 
szó és ténylegesen alakít-
hatja, befolyásolhatja az 
előterjesztést: a választókkal 
való kapcsolat ez esetben a 
legtartalmasabb, hiszen van 
itt miről beszámolni és van 
mihez választói véleménye-
ket, javaslatokat összegyűj-
teni. 

A képviselőjelölt tetszéssel 
fogadott beszéde után töb-
ben is szót kértek. Francia 
Jenő né, a községi tanács 
dolgozója elmondta, hogy 
a csengelel emberek háztáji 
gazdaságaiból évente 18 ezer 

, ... , , . . . . hektoliter tejet, 4200 hízott 
lasztokerulet kepviselője- s e r t é s t ^ 12Q d a r a b szarvas-

árkokkal, bokrokkal tűz-
delt vidékre, hanem egyenes 
szalagként fu t Kistelek, Ba-
lástya és Szeged irányába. 
Az Erdő-sarki iskola és a 
téesz major ja közötti útsza-
kaszon, a szegedi járás 
és a csengelei községi 
tanács képviselőinek je-
lenlétében dr. Antalffy 
György, a József Attila 

Rádiók Székesfehérvárról 
Huszonöt évvel ezelőtt, múlt negyedszázad alatt 4 

1955-ben kezdődött Székes- millió 700 ezer rádiót gyár-
fehérváron a rádiógyártás. t o t t a székesfehérvári nagy-
Az első nyomógombos elekt- . összesen 45-féle tí-
roncsoves keszulékekbol, a ' . , f 
„Jubilate" rádióból 13 ezret pusban, 6,5 milliárd forint 
készített a Videoton. Az el- értékben. 

Tanárutánpótlás, 
továbbképzés 

A Békés megyei tanács 
és a szegedi tanárképző megállapodása 
Szerdán Békéscsabán meg- oldja e gondot. A főiskola 

állapodást kötött a Békés vállalja, hogy felvételnél be-
megyei tanács végrehajtó bi- tölti a békésiekre eső keret-
zottsága és a Szegedi Ju - számot, és a tanulmányok 
hász Gyula Tanárképző Fő- során figyelemmel kiséri a 
iskola. A békésiek és a ta- békési diákok fejlődését, s 
nárképző szocialista együtt- ösztönzi őket arra, hogy az 
működésének leglényegesebb oklevél megszerzése után 
része a megye pedagógus- szűkebb hazájukban állja-
ellátottságának további ja- nak munkába. A megyei ta-
vítása. Míg óvónőket Békés- nács elősegíti a társadalmi 
nek a szarvasi, tanítókat pe- tanulmányi ösztöndíjrendszer 
dig a debreceni képző nevel, kiszélesítését — jelenleg 
általános iskolai tanárokat évente huszonöt békési hall-
elsösorban a szegedi főiskola, gató kap szegedi tanulmá-

A korábbi együttműködési nyaira ösztöndíjat. Segítsé-
szerződés eredménye, hogy get ad a végzősöknek szak-
míg másfél évtizede Békés- dolgozatuk elkészítéséhez, s 
ben az általános iskolák sza- a főiskolával közösen nyújt 
kos pedagógusellátottsága lehetőséget elhelyezkedésük-
csak 56 százalékos volt, je- höz. 
lenleg ez az arány jóval A tervszerű tanárutánpót-
kedvezőbb: nyolcvanhat szá- l á s és továbbképzés felada-

. . . . . . , „ tain kívül a megallapodas-
zalékos. Mivel a megye meg b g n e g y e b e k k ö z t M Ó v a n 
így is gyengének minősíthe- m d g a kölcsönös információ-
tő a tanárellátottságban, az cseréről, a diákok Békés 
együttműködés további ki- megyét feltáró tudományos 
szélesítése várhatóan meg- munkájának támogatásáról. 

löltje vágta át a nemzetiszínű 
szalagot. 

A választási gyűlésre a 
községi pártszervezet szék-
házában került sor. A Him-
nusz hangjai után Hegedűs 
Erzsébet gyógyszerész, a 
Hazafias Népfront csengelei 
bizottságának elnöke kö-
szöntötte a gyűlés résztve-
vőit, az elnökségben helyet 
foglaló Szögi Bélát, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának osztályveze-
tőjét, dr. Somogyi Ferencet, 
a szegedi járási pártbizott-
ság első titkárát, valamint 
a járási és a községi párt-
és tanácsi szervezetek kép-
viselőit, majd dr. Antalffy 
György mondott beszédet. 

A képviselőjelölt megkö-
szönte a csengelei választó-
polgárok bizalmát, majd be-
szédének elején összegezte a 
korábbi ciklusban végzett 
munka eredményeit. Ezután 
részletesen beszélt politikai 
rendszerünk demokratiz-
musáról. Elmondta többek 
között, hogy kerülni kell a 
formalitásokat, melyek még 
ma is eluralkodnak a testü-
letek tevékenységében. A 
demokrácia kilerebél.vese-
déséről szólva megemlítette, 
hogy sokkal jobban élhet-
nénk lehetőségeinkkel, s ál-
talában ott érdemes az ér-
dekeket ütköztetni, a dönté-

marhát adnak a népgazda-
ságnak. A lakosság egyre 
jobban boldogul, de sok 
még a „fehér folt", nagy 
szüksége lenne a falunak 
egy művelődési házra, jobb 
autóbuszközlekedésre és a 
pedagógusoknak szolgálati 
lakásokra. Vörös Rudolf, a 
téesz brigádvezetője meleg 
szavakkal mondott köszöne-
tet a képviselőjelölt elö/é 
ciklusban végzett munká já -
ért, külön is kihangsúlyozta 
a most fölavatott Pántlika-
utat. de kifogásolta. hogy 
a téesznek óriási többletki-
adást és fáradságot jelent, 
hogy a csengelei vasútállo-
máson megszüntették a* 
áruk ki- és berakását. i 
ezért nekik Kistelekre M 
bejárniuk. Segítene ra j tu l ! 
ha a vasút visszaállítaná s 
korábbi állapotokat. vagy 
iparvágányhoz juthatnának. 
Heim Gézá né iskolaigazga-
tó a tanyai iskolák meg-
szüntetéséről beszélt. és 
megemlítette, hogy a belte-
rületi iskolának újabb tan-
termekre és a pályakezdő 
tanároknak szolgálati laká-
sokra lenne szükségük. Min-
kó Ferenc a csengelei f iata-
lok nevében kérte a képvi-
selőjelölt támogatását egy 
ú j művelődési ház felépíté-
séhez. 

Ülést tartott 
az Országos Választási Elnökség 

Szerdán ülést tartott az tak. A kettős jelölések szá-
Orszúgos Választási Elnök- ma 15. 
ség. A választási törvény Az Országos Választási El-
alapján megvizsgálta az or- nökség a képviselőjelöltek 
szággyülési képviselőjelöltek- névsorát május 30-án teszi 
nek a Hazafias Népfront Or- közzé a sajtóban. Ugyanezen 
szágos Tanácsa Elnöksége ál- a napon a fővárosban és a 
tal benyújtott névsorát és megyében a választási el-
megállapította, hogy vala- nökségek a képviselöjelöl-
mennyi jelölt megfelel a 
törvényes követelmények-
nek. 

A 352 országgyűlési vá-
lasztókerületben a jelölő 
gyűlések 367 jelöltet állítot-

tekről hirdetményt bocsáta-
nak ki. 

A helyi választási elnök-
ségek ugyancsak hirdet-
ményben tájékoztatják a la-
kosságot a helyi tanácstag-
jelöltekről. 


